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02.08.2019 

 

I henhold til § 37, stk. 1, i Forretningsorden for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut. 

  

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

1) Har Naalakkersuisut kendskab til, hvilke kommuner der har været med til at afsætte 

midler til udsættelse af moskusokser i Naternaq i 1993? 

 

2) Har man foretaget optællinger efter udsættelse af moskusokser i 1993? 

 

3) Har Naalakkersuisut planer om optælling af moskusokser inden år 2022? 

 

4) Anser Naalakkersuisut en optælling af moskusokser inden år 2022 som velbegrundet? 

 

5) Såfremt en optælling af moskusokser foretages, hvilke omkostninger vil Landskassen 

have ved optællingen? 

 

(Medlem af Inatsisartut Aqqa Samuelsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

Naalakkersuisut har meldt ud, at der ikke skal jages moskusokser i Naternaq i 2019. Efterfølgende 

blev en optælling af bestandene annulleret, hvorefter en jagt af moskusokser i Naternaq blev åbnet i 

perioden 1. august til og med 15. oktober. Dette var en overraskelse for de implicerede. 

Siden udsættelse af moskusokser i 1993 i Naternaq har de implicerede haft udmeldinger om, at man 

for nuværende har behov for yderlige oplysninger samt kontrol af bestanden. Derfor ærgrede nogle 

af de implicerede sig over, at den planlagte optælling blev aflyst.   

Jeg ønsker at få oplyst, om Naalakkersuisut finder det velbegrundet, at en optælling af 

moskusbestanden i Naternaq foretages inden år 2022, ligesom jeg ønsker at få oplyst, hvilke 

omkostninger en sådan optælling vil medføre. 

 

Jeg søger om at modtage svar inden for 10 arbejdsdage. 
 


